
PROTOKOL Nr X)I)(/2013

z Sesji Rady Gniny Rybno odb'.tej w dniu 28 lutego 2013 roku
w Sali Konferencyjnej UzQdu Gminy Rybno pod ptzewodnictwen

Pana Mariara Ligmrtra - Przcwodricz{cego Rady Gmitry

Obrady rozpocz€to o godz. 9:00, zakoiczono o godz,l2i4s

Stan osobowy Rady - l5 radnych.

W obradach zgodnie z listq obecnoSci uczestniczylo 1 5 Radnych.

- lisra ob€cnosci stanowi zalqpznik do protokolu

Spoza Rady Gminy w sesji uczesniczyli.

l. Pan Edmund Ligrnan - w6jl Gminy

2. Pan Miroslaw Karbowski - Sekretalz Gminy

3. Pani podk. Danuta Orzechowska - Kiercwnik Komisariatu Policji w Rybnie

4. Pan Janusz Kaczmarek - Radny Powiatu Dzialdowskiego

5. Pan Tomasz WQgrz)'nowski - Radny Powiatu Dzialdowskiego

6. Soltysi w liczbie 18

5. Publiczno3d - 2 osoba

- listy obecnoSci stanowi4 zal4cznik do protokolu.

Ad. I i2.

Otwarcie sesji i stwierdzenie prrwomocnosci obrad,

Obrady )OOX sesji Rady Gminy Rybno otworzyl o godz. 9:00 Pan Marian Ligman
Pft€wodniczecy Rady Gminy. Powital radnych i zaproszonych gosci. NastQpnie stwi€rdzil,2e
po sprawdzeniu listy obecnoSci, na sali znajduje siq 15 radnych, co stanowi kwonm
niezbgdne do podejmowania prawomoclych uchwal.

Ad3, Ustdetrie pou{dku obrad.

Porzqdek obrad:
l. Otwarcie sesji.
2. Stwierdz€nie prawomocnoici obrad.
3 . Ustalenie porz4dku obrad.
4. Przyj€cie protokolu z XXVUI sesji Rady Gminy Rybno.

5. Spmwozdanie migdzysesyjne W6jta Gminy Rybno.
6. Sprawozdanie ze stanu b€zpieczeristwa za rok 2012 Cminy Rybno zlozorJle przqz Palriq

podkom. DanutQ Orzechowsk4Kierownika Posterunku Policji w Rybnie.
T.Podjqcie uchwal w nastQpujqcych sprawach:
1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 2013-2020,
2) zrfan w bud2ecie Gminy Rybno na 2013 rok,
3) zaopiniowania planu aglomeracji Rybno,



4) zafta*dzndataryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodE i zbiorowego odprowadzania
Sciek6w na terenie Gminy Rybno,
5) ustalenia g6mych stavyek oplat ponoszonych przez wlaJcicieli nieruchomoSci za uslugi w
zahesie odbierania odpad6w komunalnych oraz opro2niania zbiomik6w bezodpbrrowych
transportu nieczystoici cieklych,
6) funduszu soleckiego na rok 2014,
7) uchwal€nia rocznego programu wsp6lpracy z organizacjami pozarzqlorymi,
8) regulaminu utrzymania czysiogci i porz4dku m terenie Gminy Rybno,
9) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przesb:zennego Ominy Rybno w obrQbie
geodezyjnym Zabrny,
I 0) uchwalenia zmiany studium uwarunkowai i kierunk6w zagospodarowania prz estrzennego
Gminy Rybno
8. Wolne wnioski i zapytania.
9. Zamknigcie obrad.

hzewodniczqgy przedstawil porzqdek obrad, kierujqc zap'4anie o propozycjq aniany
porzqdku obrad. W sprawie porz4dku obrad glos zabral W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman.

W6jt Gminy Rybno zlozyl wniosek o wycofanie z porzqlku obrad w pkt.7 ppkt. 9

dotyczqcego uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Rybno

w obrabie geodezyjnym Zabiny.

Pan Madan Ligman - Przewodnicz4cy Rady poddal pod glosowanie porzqdek obrad:

Rrds Gniny w glolowsniu jawnym trt ustawowy skhd Rady 15 Radnych w obecno5ci

15 Radrych, jednoglosnie glosami:
- 15 ,,2r",
- 0 -,,przeciw"'
- 0 - ,,wrtrzymujqcych sig"
przyj$a porz|dek obrrd XXIX s€sji Rady GmiDy.

Na zgloszony wniosek Rada Gminy zdecydowala zdj4e z porzdku obrad projekt uchwaly w
sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzemego Gminy Rybno w
obrgbie geodezyjnym Zabiny.

W zwiqlku z powyzszym porzqdek obrad po otwarciu sesji i przedstawieniu porzldku obmd

omzjego aniarl co stanowilo w pkt.7 ppkt. 9 porz4dku obrad, ustalono porz4dek obrad sesji'

kt6ry po zrnianaph bedzie obejmowal:

4. PrzyjQcie Foiokolu z )O(VIII sesji Rady Gminy Rybno.

5. Sprawozdanie miqdzysesyjne W6jta Gminy Rybno.

6. Sprawozdanie z€ stanu be4ieczer4atwa za rok 2012 Gminy Rybno zlozote prz*zPant4
podkom. DanutQ Orzechowsk4 Kierownika Posterunku Policji w Rybnie.

T.Podjgcie uchwal w nastgpuj{cych sprawach:

1) aniany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 2013:2020,

2) zmian w budzecie Gminy Rybno na 20 I 3 rok,
3) zaopiniowania planu aglomeracji Rybno,
4) zatwierdzenia tarrf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodq i zbiorowego odplowadzania
sciek6w na terede Gminy Rybno,



5).ustalenia g6rnych stawek oplat ponoszonych przez wlajcicieli nieruchomodci za uslugi w
zakresie odbierania odpad6w konunalnych oraz opr62niania zbiomik6w bezodplywowych
transportu nieczystosci cieklycll
6) fimduszu soleckiego na rok 2014,
7) uchwalenia rocznego prognmu wsp6lpracy z organizacjami po zan$owymi,
8) regulaminu utrzymania czystosci i porz4dku na tercnie Gminy RybniJ,
9) uchwalenia zmiany studium uwarunkowaf i kierunkdw zagospodarowania przestrzennego
Gminy Rybno.
8. Wolne wnioski i zapytania.
9. Zamknigcie obrad.

Przewodnicz4cy Rady Pan Marian Lignan, zap,'tal W6jta Gminy Pana Edmunda Ligmana
o nieob€cnoSi na sesji Skarbnik Gminy Pani Zdzislauy Kanicz. W6jt Gminy pan Edmund
Ligman wyja<nil, i2 Pani Skarbnik w dniu dzisiejszym bierze udzial w szkoleniu w
Regionalnej Izbie Obnchunkowej w Olsaynie.

Ponadto Przewodniczqgy Rady poprosil o n,acadnienie wprcwadzenia do porzqlku obrad
punktu w sprawie podjgcia uchwaly w sprawie funduszu soleckiego na rck budzetowy 2014,

Sek€tarz Gminy - Pan Miroslaw Karbowski *yjajnil, i2 ustawa o funduszu soleckim naklada
obowiq-zek do 3l rnarca kazdego roku, podjecia uchwaty o wyodrgbnieniu b{di nie
wyodr€bnieniu z bud2etu gminy fimduszu soleckiego na rok nastQpny.

Ad. 4 Przyjfcie protokolu z XXVIII sesji Rady GmiDy Rybno.

Przewodnicz4cy Rady zwr6cil siq do Rady o zabmnie glosu w sFawie protokolu z XXVIII
sesji Rady Gminy.
Nie zgloszono uwag do prctokolu z poprzedniej sesji .

Rrda Gminy w glosowrniu jawnym m ustswowy lkhd Redy 15 Radnych w obccno3ci
l5 R|dtrych, jedrogloinie glosami:
- 15 - 

"2a",- 0 - -orzeciw"n -o -;;wstrzynuj{cych si€"
protok6l z XXVIII s€sji prryjda,

Ad,s. Sprrwozdflrie nifdzylosyjne W6jt! Gminy Rybno,

W6jt Gminy - Pan Edmund Lignan przedstawil Radzie sprawozdanie migdzysesyjne z
dzialalno5ci W6jta Gminy Rybno za okes od 15 grudnia 2012 r. do dnia 28 lutego 2013 r.

Sprawozdanie stanowi zal4cznik do niniejszego protokolu.

Ratlni nie wniesli pytan do przedstawionego spr:awozdania.

Ad.6. Sprawozdanie zo stanu b€zpieczeistwr zr rok 2012 Gminy Rybno .loioae prz3z
Paniq podkom. Danutt Orrechowsk{ Kierowdka Posterunku Policji w Rybnie.

O przedstawienie sprawozdania Przewodnicz4cy Rady poprosil obecn4 na sesji podkom.
Paniq DanutQ Orzechowsk4 Kierownik PosteruDku Policji w Rybnie.



Puri podkom. Danuta-Orzeahowska powiedziala:,va 2012 tok przedstawie dane satystyczne,
co -robilq Policja-w Rybnie. Policja w Rybnie prowadzi zadania w zalqesie prewencji i w
zsbesie sprqw byminahych W zabesie zadai prewenqljnych to *r"elki"go ,id"oiu
pouczenia, spotk4nia $' szkolach, proJilafuyka, spotkania w zespole interdyscyplinarnym,
Stosowane sqpouczer.iq, co do wyboczert, mandaty kane albo skierowanie sprawy do Sidu
Rejonowego w Dzialdowie. Jeaeli chodzi o pzestQltstwa to prowadzimy 

' 
wsrysikie

posteporlqnia karne pod nadzorem prokuratora.
Wykroczenia ujqulnione i prowadzone przez posterunek w Rybnie :
- ogdem wyboczei b4o 73. Nie jest to l,eha liczbq, poniewqz jestelmy wspomagan przez
ruch dlogowy Komend, Powiatowej w Dziqldowie. Tak sqmo jesteimy wspomagqu przez
Konisariat Policji w Lidzbark/.
Podana liczba dotyczy czynnoici wyj'ainiajqcych, Ia)re zakortczyly siq skierowaniem wniosku
o ularanie.
Wyboczenia:
- przeciwko instytucjom - postQltowaniq, tego typu rsylvoczenia doryczyly m.in. tzw,

falszywego alamu i hieudzieldnid info/macji legitymujqcym, wykonujqcym czynnoici
sluabowe Policjantom;
- w zahresie wylvoczert w ruchu drogowym: kolizje, jqzdq pojazdem po u.yciu alkoholu,
tamowqnie ruchu - przeprowqdzono 27 postQpou/.tri;
- pzeciwko mieniu - 23 czrrtnoici Wqiniajqce. Pueprowadziliimy 4 czynnoici u'yjainisjqce
w zqlaesie zqimiecania dr6g, lasdw, pdl. Sprswy te zqkoncryU sie skierowaniem wniosku o
ukaranie;
- 5 posteryu)afi - c?nnolci l')tjqiniajqcych Weciwko obyczajnoici publicznej;
- nie trzynanie psdi, ta weiQzi - 4 postepowania- lte wszysthch postq>owoniach zostabl
zdslosorr/dne irodhi reprc$dne w postaci skierowanio sprawy do sadx, ukaraniem mandatem
karnw;
- odnotou,aro I przpadek ,,e zalaesie ustow)/ o wychowqniu w ftzehro'ci i przec rdzialaniu
altaholizmowi-ujawniony zostal yzypadek spogtwania alkoholu w miejscu publiczny;
- zaW6cania spokoju i porzqdku publicznego w miejscu publicmyn - 6 postqtowai;
w 2012 rohu zaloione zostaly 27 niebieskie katy, dotyczqce przemocy u/ rodzinie. Ogolem
i erwencji domowych Uo 100.

Wrccqjqc do kategofii nie trzymania psdw na uwiqzi to sqvykroczeniq qle i przestepsttrq tej
tttegorii. Wiemy, 2e byl tak przpadek v Rumianie. To nie bflo wyhtoczenia a przestelrstreo.
Sprav)a proy)adzonajest przez Komisa at Policjiw Lidzbarhu. Sprawa nadal jest w toku

W 2012 roht zqnotow.rno 125 pzestepstw. W 2011 rohu - 143 Westepstwd.
- 44 przestepst,ra dotyc?4y: lcadziety z wlqmanien, b6tkotn4'alego zaboru pojazdu,
zniszczenia mienia;
- 25 postepwqi karnych u' zabesie ujqwniorrych niefizeiwych kierujqcych:
- zanotoylsne zostsly 2 wypadki drogowe:
- 54 postQpowania lsrne r62rrych kategorii: znQcanie, groiby katalne, alimenty, poiary,
oszustlJg.
Mamy duzo oszustw dotyczqcych falszowania podpislitl/, podrabiania dokument'w. Sq to
spq'lly dlugorcrminowe. Mqrny oszusfwa, gdzie staty siQgajq 90 000 zl, 30 000 zl.
Pobzywdzonymi sq najczeiciej zaHady pracy. Coraz wiecej matny sptaw dotyczqcych
oszustw inlemetowych.
Poza twi sptawami chodzimy na spotkania zespollt intedyscvlirunego, chodziny po
szfutlach Dodatkowo dzielnicowi wykonali w 2012 rofu 264 czynnoici, takie jak \a/Wiady,
doprowadzenia, doreczenia wezwai i pomoc ptawna 55 sprow wykonali Policjanci z zespol



lcwinalnego w ramach pomocy prawnej. Pomoc prqwna, Io nie tylka przesruchania, ale
rdwniez pobranie prdb pisma rccznego i wiele innych cztnno'ci procesowch, ld&e
pochlaniajq duzo czasu. Chca Pahstwa zapevnit, 2e w dalszym ciqgu bedziemy siq starali
zapewni' bezpieczenstwo. Tam, gdzie jest Wemoq gdzie jest osoba polqzywdzone, to uy
wprqwde ptzyldadamy sie do tego Etopnia, 2e je2eli sq sprqwy umorzohe, to my caQ czas
pracujemy nad tymi sprawqmi. Melilmy kilka sprqw podjetych z umorzenia postepowsnia, ul
syowie kradzietT.
To tyle z mojej strony. Jezeli majq Paist',,,o jqkiei Wtattia, lo pros4... ".

Przewodniczqpy Rady podziekowal Pani podkom. Danucie Orzechowskiej za przedstawione

sprawozdanie i otwo.zyl dyskusje nad sprawozdaniem.

O glos poprosil mieszkaniec Rybna - Pan Roman Jaxoszewski,
Pan Roman Jaroszewski zwrocil sig do Pani podkom.,"Pani Kierovrnih 2eby Policjsnci
zwrdcili uwage na odcinek drogi Bank Sp(ndzielczy do ul. Ogrodowej. Przy Banku

Sdndzielczyn pod znahem zakazu samochody stai4 Kieron cy nie 
^vacajq 

utlagi
Sqmochody pozostqwiane sq z jednej i z drugiej strony, 2e czasami ciezko przejechqt Ktoi
ma4 jakby dostal tilt4 razy mahdat, to tioze wiwczaE odniostoby to iakii skutek "

Przewodniczqcy Rady podzi€kowal Panu Jaroszewskiemu i poprosil o wyja3nienie Paniq

podkom. Danut€ Orzechowskq.

Pani po<lkom,- Danuta Orzechowska odpowiedziala:,, J? to przyjnuig. Tylko powiem' 2e my

do konca nie jestesmy tqk bezczynni. Powiem Pqnu tak 2e niekie4t, iak is jadQ pryu'atkie

aryelnie, zstrzrmuje siQ, zwracam uu/age. Kierou'cy przepraszajq kaiczy sie to pouczeniem

ale sq lea i mandaty na tyn odcinku, o ld6rym Pan mdtttL "

Po udzieleniu odpowiedzi o glos poprosil Radny Pan Andrzej Komacki.
Radny Pan Andrzej Komacki zwr6cil siq do Pani podkomisarz:,, clcialbw zarytad m6wila

Pqni o bezpieczeistwie mieszbrtcivL Kv'/estiq ruchu drogou,ego. Na pewno przejeadzala Pqni
ptzez nqszq viei i nq dziert dzisiejszy, jadqc centralnie przez tq miejscowoit, wyglqda to

bardzo ladnie. Natomiasl opinia mieszlqncdw, uir'lkowlikow nie iest tak pozywna.
Chcialbym zapytat, czy Policia ma iahi wplyw, bo nie wiem, chyba nie do koica zostdla

zql@riczona irrwest cja, do koica odebrane. Ale isk ju2 zostsnie odebrcne, to ruczei nild iuz
niczego nie zrobi, Natomiqst te ziaz'), ktdre sq w kierunku dworca kolejowego, ziazd w

strottQ Zwiniaea, nie viem, czy po cslkaulitei rozbidrce mostu, cry ieszcze cos zostanrc

zrobione. Ale patrzqc na wylonanie prac, iakie sq *ykonywane, na dziei dzisiejszy wyglqda

na to, ,e ju2 siQ zbli2a ku koricotvi. Dalei, ziazd v'/ strone szkaly Postawienie na irodhu znaku,

1a,5ry miwiqc szczerze stoi, jak ten gw1idi w irodku drogi. Chciqlbw zapytat, czy Policia

ma jahei mo2liwoici, przylajmniej sugerowania, i terv,enioleqniq, MyllQ, ze nie jesl lo do

koica zabezpieczone. "

Pani podkom. Danuta Orzechowska odpowiedziala: .,, ra pevtno bdziemy wnioskowat, ale

tak samo, jak Policja, tak i Pan jako Radny i mieszkaicy Hartou,ca, mscie prqu/o zloiyt
wniosek do oryanu zatzqdzaiqceSo drogq ,eby lo bezpieczeistwo wztoslo. "

Radny Pan Andrzej Komacki powiedzial. ,, ia tyll(a obsenaluiQ, to co siQ dzieie- Kiedy byly

wczelniej spotkania, zanim most wybudowano, miwiono o OLr , 2e bQdq dwa radary, a sq

tytka tsbtice. Inwestor wskazal, 2e iest to zadqnie gminy, 2e b Wdit musi zakryit te radary'

Latwo jest pobudowac, wziqc pieniqdze i odjechat a problem Pozostoie "



Paoi podkom. Danuta Orzechowska odpowiedziala:. ,, porozmawiam z Pqnem Wdjtem, czt jest
tam przev/idziane przejlcie dls pieszych, czy jakiei dodatkawe znaki drogowe. Kolejna rzecz,

co Policja -wnioskowalam do Komenfo w Dzialdowie , 
^eby, 

jezeli przyiezdza tuch drogow
,a kontlole, to prosilam o Hottowiec, Ale kiercwc, sq solidarni i osrrzegaiq siQ ztak4mi
Swietlnyni ".

Po udzieleniu odpowiedzi o glos poprosil Radny Pan Bogdan Kopanski.

Radny Pan Bogdan Kopaiski powiedzial :,,clodzi gldv)nie o to, ze Tobioto nam ten most, ale

widocznoit na lej drodze jest bqrdzo kiepska. "

Pani podkom. Danuta Orzechowska odpowiedziala :,, pocnkajmy do laica' bqdq siq

kontaldowat $' tej sprawie z Paromi. "

O glos poprosil Radny Pan Marian Granica

Radny Pan Marian Granica powiedzial : ,,chcialbym siQ odnielt do wypaniedzi Pana

lJvaiam, ze ma sluszna rucie. Tylko, ze sytwcja jest taka, 2e tx banh tam

swep. Chciatbym skierowat taki wniosek do Pana W6ita' aeby przy ul. Ogrodowei, gdzie

obecnie jest pafting i ieszcze troche wolneSo gruntu, zeby go ieszcze poszerzyt Uwai:am' ze

po c4$ci tozwiqzaloby to problem. "

Przewodniczqcy Rady po&iEkowal za wyja(nienia. O glos poplosil Pan Sylwester

IQsprowicz mieszkani€c Rybna

Pan Sylwester Kasprowicz zwrocil siq do Pani podkotnr,, czy dozwolone iest parkowanie

iakicikotwiek sanoihoddw przed bamqwiazdowq do budynku Strazy Poianei? "

Pani podkom. Danuta Orzechowska odpowiedziala: ,, proszq Pana' powiem Panu tqh: my

jako iolicja namy tal<4 moiliwoit, 2e karzeny mandotem Wie Pan, gdybyn ia sie tak moze
-osqniczqla, 

to tqm iest zahtz. Odniose siQ do Pana pytaniq Mamy takie instrumenty prcvne'

jih kierowanie sprawy do sqdu albo mandat. I gdybytny podchodzili' viadomo wyboczenie

jes wyboczenien. iylko my raczei skupiauy siQ na tym' 2e iezeli Pan.zglasza ofcjqlnie

iakiekolwiek zawiadomienie, zawsze iest reakcia, Ate w dobie tych sprcw i takiego ludzkiego
-podejlciq, 

to mieliimy taki przvadek ta sktzyzowaniu w Tuczkach,. gdzie notorycznie' koi
'robii te iqczn. Tam'stanowilo- to powq2ne zsgt'oaenie. Przyczailiimy siq kilka rny, aeby

Hienta zatlzymqt i ukarat, Mieliiut infornaciQ, 2e bqczki te robione sqrdwnie2 na parkingu

w Koszelewach. Tez byla reakcia wtychmiqstowa- PtoszQ Pana' tam gdzie jest chuliganstv/o'

in na tW nlezy, ziby tego ihuliganstwa nie bylo. Ale iest,wiele takcl-niejsc, dr6g, gdzie

ip., prry rt. zak;iom;j gAzie jestltrefa zamieszkania tqm k42dy musiqlby zaplacit mqndat

Bo Pan eie, ze nie mo1rttt tam stawat przy chodniku' na chodniht, bo iest shefa

zamieszk9nia, tylko niazd na posesil. Tak troche od ludzkiej strofty podchodze, musi mnie

Pan oo"u i"i, gdzie chuli[ansntto, temperowat tahie rzeczy, a ie ldoi tam w chwili

oodiedzie, postawi. Nie ndwie o ul. Wyzwolenia, bo ul, W|'zwolenio iest cenlrum Rybnl i to
'iesi 

uciaztve. Musialby stqle stat i katat. Wie Pan pouczenia, pouczeniqmi, mandaty l(qrne -
"ia 

wole'orewenciQ, nii karanie. A ieili chodzi o tert znslt iest koperta, iest zal@z' Wiem' 2e

'iaioti in p* io'^parkowanego iak samochodu Pana w6jta, bo o to chybs chodzi' tak? "



Przewodniczqpy Rady po'uy'redziedl. ,, Przewodniczqcego. "

Pani podkom. Danuta Orzechowska odpowiedziala: ,,no to Przevodniczqcego. Jest
wylvoczenie, jeteli Pan of;cjalnie zglasza, ja to przyjmQ i poprowqdzimy sprawq. Jeili
odhieii siQ do tej konftretnej spr6+y, tego zaparkowanego samochodu na tej kopercie przez
Pana ll6rta, czy Przewodniczqcego, to fttnie syqw, sie koiczqw sqdzie. My oskaraqmy, bo
my jesleirny instytucjq Hdra jest od oslar2ania. To nasza niewdzieczno rola. Czasami wolQ
sie z hini dogadat, pouczyt niz karut. Ale jeieli Pan zglasza, to my jdk najbardziej mozemy
to poprowadzit. Tylko wie Pan, jak to moze bfi zakotlczone, to jest tylko gestia sqdu. To tyle,
co moge Pqnu powiedzie', "

Przewodniczqpy Rady podzigko*al za wyjaSnienia.

Przewodniczqgy Rady zwr6cil sig do Pana Kasprowicz : ,,czy satysfakcjonuje Pana sprewo,
2e zoslane uksrsny zq to, 2e popelnilem wykroczenie i postqwilem samochdd na karyrcie?
Jezeli tak to jq $am osobiicie to byfuoczenie zglosze" .

Pan Sylwester Kasprowicz odpowiedzial : ,,ahtat o Pana mi nie chodzilo. Chodzilo ni tylka
o parlawanie jahchkolwiek samochoddw, a nie tylko Pana".

Przewodniczqpy Rady zwr6cil siE do Pana Kasqowicz^ | ,,proszQ Pqna, chcialbym zanoa:it,
ze lo nie pierwszy prcwadek, h6rym siq Pan zajmuje, a ma Pan malo wiedzy na ten temaL

Zaroz Panu powiem dlaczego tak sqdze. Kiedy czytalem Panske ortylaiy odnoinie wypadku,

ld6ry Pani Komisarz dzisiaj poruszyla, pogryzienia tej mlodej Pani Wez psy, Pan wrraial
su/oje opinie w qrtyhule, a potem przyszedl Pan na sesiq i zadav,/sl Pan pytania.

Potvlierdzajqc s'$'oja nieviedzQ nq ten temaL ld6rw zaimora,al siQ Pan w artykule. "

O glos poprosil Pan W6jt Gminy.

W6jt Gminy Rybno - Pan Edmund Ligman podsumowal wyst4pienie Pani podkom. Danuty

Orzechowskiej Kierownik Komisariatu w Rybnie. Wskazal na dobrq wsp6lpracQ samorzadu z
Komisariatem Policji w Rybnie i Komend4 Powiatow4 Policji w Dzialdowie. PodkrcSlil

6w E2, 'n praca tut. Policjant6w jest u/ysoko oceniana zar6wno przez Komendanta

Powiatowego Policji, jaki i Komendanta Wojew6dzkiego Policji.

O glos poprosil Radny Powiatu Dzialdowskiego Pan Tomasz Wggrzynowski, kt6ry odnosz4c

sig do qpowiedzi W6jta Grniny r6qniez ocenil pracQ Policjalt6w na wysokim poziomie.

Potoeslil tez, iz dzialajqpa w Starostwie Powiatowym kornisja bezpieczeistwa przeprowadzila

swego czasu ankiete dotyczqc4 bezpieczefistwa. Rasponde ami ankiety byla mlodzieZ

ponadgimnazj"ln: W rankingu Posterun€k Policji wypadl najl+iej.
Radoy Pan Tomasz WQgrzynowski odni6sl sie do parkingu przy Banku Sp6ldzielczym: ,'
prosilbyn, 2eby czde tugo parhngu z ttllr budynfu vykorzyslat a to, aby hercw.y, lditzy
karzystsjqz tego bankamatu mogli tam parkowat. Proiba tala do Pana Dyektora banku "

O glos poFosil Pan W6jt Cminy.

W6jt Gminy Rybno - Pan Fdmund Ligman odnosz4c siq do wypowiedzi Pana Tomasza

WQgrzynowskiego, zwr6cil sig z apelem do Dyrektora banku, aby ze wzg)Qd6w

bczpieczeistw4 parking ten nie byl powszechnie udostQpniany.



O glos poprosil Radny Pan Karol 26ranski.

Ra<lny Pan Karol Z6ranski powiedzial: ,, sq pewne procedury, ld'rych musimy przestrzegaa
wzglqdjw bezpieczeistrrs. Dlatego parkingu tego nie mozemy udostephit. IJdostq)nidhry na
2yczenie klientq, b6ry nas wcze'niej infotmuje, ie przyjeid2a po wiel'zqitoit got6wki.',

O glos poprosil Radny Powiatu Dzialdowskiego Pan Janusz Kaczmarek,

Zwr6cil sie do W6jta Gmirry, oceniam po4lywnie posterunek policji w Rybnie, ale chcialby
zgsySerowat ten prcblem, ki6ry zostal poruszony przez Panq Radnego Koruackiego.
Podzielam to zdanie, ze brak doststecznego bezpieczenstwa w Hartowcu, .o a na mySli
stojqcy tam znak nal@zu, b6ry nievqtplivie wpb,wa na bezpieczeistwo. prosze zyrr'acie na b
uwagQ".

O glos poprosil soltys wsi Nowa Wie3.
Pan soltys zwdcil uwagq na problem nawoZenia drcgi gruzem nad jeziorem w tamtejszej
miejscowoSai.

Przewodniczecy Rady, kolejno udzielil glosu soltysowi wsi Rybno panu Henrykowi
Wisniewskiemu.
Pan Henryk WiSniewski zapl'tal Pani4 podkom. DanutQ Orzechowsk4: ,, c? mieszkaniec,
h6ry yzyjdzie ,a Posterunek zglosit, ze po osiedlu biega pies, musi konkretnie wskazac czyj
to pies? Cz, to zgloszenie bedzie pr4ajete, czy nie. Bylo takie zdarzenie, ze osoba nie potartb
ktnbetnie wslezat n'Iaiciciela psa. Czl Posterunek zajmie sie tqkm zgloszeniem? "

Pani podkom. Danuta Orzechowska odpowiedziala: ,jeZeli, ho! vtie czyj to pies, to jest
pozytecznq dla nas informacja. Wemy v6wczas kogo szukat, Nild nie musi mdwit czyj to
pies. "

Pan Henryk WiSniewski: ,, i zgloszenie bqdzie no pewno przyjQte? "

Pani podkom. Danuta Orzechowska odpowiedziala : ,,na pewno jest przyjQte, Ale my tytka
prowadzimy czynhotci majqce ustalit, czyj to pies. Z reguly pytany ludzi, czyj to pies. pies
nie jest przeciez oznakowany. Wiec tyllro 4,czlitroit ludzka mo2z nam pomoc. Je,eli siQ oka,e,
ae jest bezpansk podejnujemy irue dzialania" ,

Przewodniczqpy Rady po&iqkowal za odpowied2.

O glos poprosil Radny - Pan Andrzej Komacki.

Radny - Pan Anclrzej Komacki powiedzial ,, chcialbym siq odnieit do sprawy psdw. Pani
przedstqwialo artyw 2e pies nie moze byt na uwiezi, Jak siq teraz do tego zacho.teaC.
Wqdomo, 2e psy majq byt szczepione i to jest bezsprzeczne, Psem zqjmujemy siQ dopiero
wtedy, g6t dochodzi do trqgedii. Cz! na wlasnej posesji, zagodzonej pies mo2e byt luzem,
czy ma byt pr4wiqzany, bqdi ogrodzony"?
Pani podkom, Danuta Orzechowska wyjasnila interpretacje przepisu dotycz4cego trzymarfa
psa na uwigzi. W przypadku poesJi :,, jetuli chodzi o podworko, b jezeli jest tabliczka a
Posesja ogrodzorm. "



O glos poprosil Radny Powiatu Dzialdowskiego pan Janusz Kaczmarck.
WyjaSnil, ze obowiqTkiem ka2dego wladciciela jest szczepid psa, kt6ry ukoriczyl3 miesi4ce.
Nie zaszczepienie psa podlega karze. Wskazal r6wniez, ie ,, * Stoiorlwi" dSzyny doide yrtkacji ps6w i zrobimy wszystka, aby ta identyfrkacja nastq?ila..

$zewodni:7cy Rady podzigkowal za rrystqrie e rzarz&ztl l0min. prz€rwe w obradach.
Po przerwie Przewodniczqcy Rady przeszedido nastgpnego punku porzaatu iUa.
Ad.7. Podjecie uchwd w trasttpuj{cych sprrwach:

lloj^e\t^Th\ady_ w spiawie zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej cminy Rybno na lata
2013-2020 Wndstawil W6jt cniny.
Y6tl 9gly *yjaSnil zmiany, jakich dokonuje sic w Wieloleuriej prognozie Finansowej
Cminy Rybno na lata 2013-2020 onz ut budzecie Gminy Rybno na iok 20-13 _ odczytuj4c w
tej kwestii uzasadnienie, kt6re stanowi z,dqc:artik do uchwaly w sgawie zmian w budzecie
Gminy Rybno na rok 2013.

NastQpnir Przewodnicz4cy Rady otworzyt dyskusje nad projektem uchwaly. Wobec braku
glosow Przewodniczqpy zamknql dysktrslg.

fastepni: R&jla Gminy w glosowrDiu jawnym nr ustawony sklad Rady 15 Radrych w
obectoSci 15 Rrdnych, jednoglo6nie glosemi:
- 15 - ,,zt',
- 0 - ,,przeciw"
- 0 -,wstrzymuj4cych 8i?'
podjeh uchwak Nr XXDV3/13 w sprawie zmiany Wieloletniej progrozf, Fimnsowej
Gminy Rybno na lats 2013-2020.
Uchwala stanowi zal{cznik do dniejszego protokolu.

2) zmien w budZecie Gminv Rvbno na rok 2013

Projekt uchraty w sprawie zmian w budzecie Gminy Rybno na rok 2013 przedstawil W6jt
Gminy.
N€stQpnie Przewodniczqpy Rady otworzyl dyskusj€ nad projektem uchwaly. Wobec braku
glosdw Przewodniczqpy zamknql dyskusjq.
NastQpnie Rada Cminy w glosowaniu jrwtrym tra ustewowy skhd Rady 15 Radnych w
obecnolci 15 Rrdnych, jednoglo3nie glosaDi:
- 15 - .2r",
- 0 - ,przeciw"
- 0 -,,wstrzymuj{cych sif"
podjqla uchwalg Nr XXI)V4I13 w sprawic zmian w budi,ecie Gminy Rybno na rok 2013.
Uchwala stanowi zdqpznik do niniejszego protokolu.

3) zropitriowrnia plr|t[ .slomcrrcii Rvbno



Projekt uchwaly w sprawie zaopiniowania planu aglomeracji Rybno przedstawil S€kretaz
Gminy - Pan Miroslaw Karbowski. ptzypomnial, ze projekt te; byl omawiany na
posiedzeniach Komisji.
Soltys - Pan Henryk Wisniewski poprosil o przyblii€nie tematu.
Sekretarz Ominy - Pan Miroslaw Karbowski, jako wyjadnienie odczltal uzasadnienie, kt6re
stanowi zalqp^ik do uchwaly.

Nastepnie Plzewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjQ nad projektem uchwaly. Wobec braku
glos6w Przewodnicz4cy zamkn4l dyskusjq.
NaslgDie Rrdr Gminy w glosowrniu jawnym na uEtrwowy sklad Rady 15 Rrdrych w
obecmfci 15 Radnych, jednogloinie glosami:
- 15 - ,,n",
- 0 - "prrciw"- 0 -,,wrtrzymujqeycb sip"
podjgla uchwde Nr XXDV5/13 w sprawie aopiniowania ptrnu aglomeracji Rybno,
Uch*ala staoowi zal4canik do niniejszego Fotokolu.

4) zatwi€rdzenis tarvf dl8 zbioroweso zropalrzenia w wod€ i zbioroweeo
odorowadzania Sciek6w na terenie Gminv Rvbno

Projekt uchrnly w spnwie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodg i
zbiorowego odprowadzania Sciek6w na terenie Gminy Rybno przedstawil Przewodniczqgy
Rady. Wskazal jednoczesnie, 2e projekt uchwaly byl omawiany na posiedzeniach Komisji.

Nastpnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.
W poiryzszej spnwie w dyskusji glos zabierali:
W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman wyjaJnil, i2 proponowana stawka za wodQ jesl
podniesiona o tf,zy gosze na kwotQ 2,35 d r\etto. Za Ccieki z gospodarstw domowych -
3,72 zl. R62nica wynosi 0,07 zl od dotychczas obowiqzujqf€j. @ata za Scieki pochodzace z
zsklad6w przemyslu handlowego wynosi 3,72 zl i jest uzalezniona od zagqszcze a
zawiesiny.

Radny Pan Jan Fafiiski wyrazil poglqd, 2e podwy2ka proponowana w projekcie uchwaly nie
jest wysoka. Podlseilil r6wnie2 efekt)'\rnoSd realizacji zadart Zakladu Gospodarki
Komunalnej.

Radny - Pan An<trzej Komacki zap)4al W6jl4 ,ko zajmuje sie bsdaniem gQstoSci icie6w?
Cry Za&ad Komunalny posiada odpowiednie mierniki, czy odbierujqcy icieki yzedsiqbiorca
bqdzie wiedziat, jak4faldura wystdwit? Czy bedzie tu srwierdzone na mieiscu u Hientq, czy

dopiero x' momencie otrzymqnia faldury? "

W6jt Gminy - Pan Edmund Ligrnan odpowiadajqp tyja.4nil ,, nie mdwi siQ tu o
gospodarstwach domowch ale o zoHadach produkcyinych. Zawiesina ta, co dwa tygodnie

podlega badaniu. Jezeli zageszczenie ptzebacza dopuszczaln4 normQ, to nskladdm,

dodalkowq oplatQ, a jezeli zqgQszczenk ulega zmniejszeniu, oplata iest zdejmowarw".

l0



Po wyczerpaniu listy m6wc6w Przewodniczqcy Rady zamknel dyskusj€.
Nastepnie Rrds Gmioy w glosowaoil| jawryrD trr ustrwowy sklid Rady l5 R.dtrych w
obectrosci l5 Rrdtrych, jedroglosnie glosami:
- 15 - ,.t^",
- 0 - ,pzeciw'
-0 - ,wstrrymuj qcych sie
podjds uchwde Nr XXDU6/13 w rprawio zrtwierdzenir trrf dh zbiorowego
zropatrzeDia w wodQ i zbiorowcgo odprowsdzrnir Sciek6w na terenie Gminy Rybtro.

Uchwala stanowi zalqpznik do niniejszego protokolu.

Projeh uchwaly w sprawie ustalenia g6mych stawek oplat ponoszonych przez wlajcicieli

nieruchomo6ci za uslugi w zakresie odbierania odpad6w komunalnych oraz opr62niania

zbiomik6w bezodptywowych transportu nieczystosci cieklych przedstawil Prz€wodnicz4py

Rady.
Nastgpnie Przewodniczqcy Rady otworzyl dyskusjq nad projelcem uchwaly'

W powyzszej sprawie w dyskusji glos zabierali:
wd:t omini - Pan Edmund Ligrnan wyjacnil, i2 pojokt uchwaly. omawiany byl na

posieOzeniacn fomisii. Przypomnial, ze takie jednostki organizacyjne, jak np' Urzqd Gminy,

szt<oly, zathay produt<cyjne nie s4 objEte aglomeracjqoc4sz*zaria odpad6w stalych przez

Ekologrcary Z*ig"t C-i" ,,Dzialdowszczyzna". Jednostki t€ musz4 utylizowad odpady

inJy*iaua;i". Diutego ntAa musi ustalid g6m4 stawke, kt6r4 przedsigbiorca bpdzie

nigo"jo*A z W6jtJm. Tak ustalona stawka bQdzia obowiqzywad bgdzie jednostki

od-it""i*, przedsiqbiorc6w a takze osoby, kt6re posiadaj4 na terenie gminy domki

letniskowe.

Radny - Pana Anrbzej Komacki wskazal, ir wedlug niego niewlaSciwie sformulowany zostal

nrtuf ir"ft*utv. U,ruz", 2e powinno byc jasno \askazane' 2e chodzi o wlaicicieli nieruchomoici

ii"-.i.t"tlry"ft. odnosiac siE do'siotkania z Przewodnicz$ym Ekologicznego ZwiqTJcu'iii 
,,naaaoo,to"yna" ianern Kazimierzem Kordeckim, zapytal,,,czy Rada Gminy i lnijt

iiZUt*i"t ao poiiedzeniq bedqc w zespole zwqh2. Czy moze sugerowqc neSociowat

ceny. Zatmazy'l tez, ze ceny prolmnoul^ne Wez Zwiqek" .

W6jt Gminy - Pan Edrnund Lignran ry1a<nil' '2e 
w tei chw.ili. tltl\ly.zaiq sie uchwalqw

spr'owie usmlenia girnych stavek oplat ponoszo,,ych przez wlqicicieli nieruchomoici"'

Radny - Pan Piotr Gugielewicz wskazal Radnemu Panu Andrzejowi Komackiemu' ze

odpowiedri najego pytanie znajduje sig w $ I pkt.l uchtaly'

Przewodticz4y Rady - Pan Marian Ligman Poinformowal RadQ, 2e otrzlmal apel Rady

O.i"y C.Ori"^o w sprawie stawek za odbi6r 6mieci. Rada Gminy Grcdziczno protestuje

nrzeciwko uchwalonej stawce za odbi6r Smieci przez Ekologiczny z\iqE€k Gmin

LOiaAon"n y 
"-. 

Poinformowd r6wnie2,2P w zlriqzku z tym apelem udalo siQ zaprosii

ii"* rota""figo, kt6ry wzid udzial w posiedzeniu Komisji' Pan Korecki szczegolowo

prr.Asta*if tAiuUcje tosztOw, wskazujqg, 2e najwigkszym czyrmikiem wplywaj4cyn na

ll

w zakr€lic odbierrnia odprd6w komun&ltrvch oraz oDr6rnisnir zbiornik6w



cene jest oplata drodowiskowa, wnoszona do Marszalka w wysoko5ci 135 d Wpazll
przekonanie, ze obecnosd Pana Kordeckiego dala odpowiedZ na wiele p,'tai w tej matelii.
Radny - Pan Edward Wi6niewsk sprostowal podanq przez Prze\Modniczqpego stawkQ oplaty
Srcdowiskowej. Oplata ta wynosi 115 d a nie 135 zl. Zapyta ,,czy za odbidr wytworzonego
popiolu placit n'zeba bedzie osobno? "

Przewodnicz4cy Rady - Pan Marian Ligman wyjaftil, ze w pr4padku deklaracji
wltwarzania popiolu, w6wczas traktowany bQdzi€, jako wyselekcjonowany odpad i bqdzie

odbierany w ramach og6lnej oplaty.

Radny - Pana Andrz€j Komacki zapytal Przewodniczqpego Rady, ,,czy apel Rddy Gminy

Grodzicmo iest obszemy i alowbty? "

Przewodnicz4cy Rady - Pan Marian Ligman odpowiedzial: ,, treft tego apelu zqimuie 4

slrony, adresowany jesl do 29 odbiorc6't. No tyle iest niealdualny' poniewaz Gmina

Grodziano podpisala sie umownie pod propozycjq,,Dzialdowszezyzny" w sprawie ceny"

Radny - Pana Andrzej Komacki podsumowuj4c wizyte Pana Kazimierza Kordeckiego na

posie&eniu Komisji, kt6rej przewodniczyl Radny Pan Piotr Cugielewicz zu)'r'nzyl, 2E nie

wszyscy obecni czlonkowie Komisji mogli zaAaa pylfutLia i uzyskac na nie odpowiedZ'

Pozostalojeszcze wiele pytarl i niejasnoSci, Id6re nie zostaly wyjaSnione'

Radny - Pan Pioa Gurgielewicz odnoszqp sig do q'powiedzi Radnego Pana Andrzeja

Komackiego wyjajnil, iikazdy z czlonk6w mila mo2liwoSd skierowania p)'tania do Pana

Korccki€go.

Radny Powiatu Dzialdowskiego - Pan Tomasz WQgrzynowski wskaz*, ze ustawa Smi€ciowa

musiuta tt"jSe * irycie, aby uiorz4dkowad problem u/yrzucanych Smieci' Pozytywnie ocenil

dzidalnosd Ekologicznego Zwi{zku Gmin,,Dzlaldawszczyzna",

Soltys wsi Grqdy - Pani Agniesz,ka Wysocka powiedziala ', iet:eli dobrze 3ronmialam' 
lo

iezeii hol oplacs imieci i wykarze siQ dowoden wplaty, lo przefuaiqc na innym terenie nie
"nusi placii Jmieci? Jak bQdzie uregulowans kwestia wnoszenia oplav za imieci przez

wcziowicz6w przyjezdzajqcych raz na tydziei i tych przyie1daajqcych raz w roku? U nos nie

ma nozliwoici, iity oA iieti katdy sledi hosz Proponovalabym, aby na dzialkach byl

wsp6lny ktntener. "

Przewodniczqcy Rady - Pan Marian Ligman wyja(nil, 2e w przlpadku czlonk6w rodziny'

LrO.ry p*Uts"jq poza domem z uwagi na Wzr,e c4. nauk€,. to nie ma obowiqzlu

p.r"a!t*iuoi" 
^tl*iua"zFit,2P 

\iszcza oplat1 za 3mieci gdzie indziej'

Soltys wsi Rybno-Pan HeEyk Wisniewsk powiedzial: ,, mam obrmty, -co-do 
czQElotliwo$ci

wywozu Snpci. Na wsi b\dq raz w miesiqcu odbierune ws?sthie odpad)t Zmierzqm do tego'

i6y w deklarucji byf npii, zi Snieci bedq odbierane 2 ruzy w miesqu Koleiw sryawo teby

zigwaranrowano, 2e io lazdei posesji samochod doiedzie i odbierze te Smieci V chwili

oi""nei, ,rp.: u Pana Karbonskiego, do iego posesji nie doiel:dzaj4 tylko musi do gminnej

drogi dowieii selelayvne odpady. "

Przewodnicz4cy Rady wyja.4nil, ze jego zdaniem to umowa z przewoinikiem powirma

zztierat szrzrg6ly.

t2



Sekretarz Gminy qyjainil, 2:e w podejmowanej dzisi4j uchwale dorycz4c€j regularninu
czyslosci mowajest o czgstodiwoSai wywozu nieczysto6ci.
Radny - Pan Piotr Cwgielewicz podal zaproponowane przez Komisje g6me stawki w
zalqesie :

- oplaiy ponoszonej przez wlalcicieli nieruchomoSci, kt6rzy nie sq obowiq,zani do ponoszenia
oplat za gospodarowanie odpadami kommalnymi na vez gmirly, za ustugi odbiemnia
odpad6w komunalnych w nast@ujqpych wysokodciach:
1) 30 zl zapojemnik o objQtosci I l0 l;
2) 150 zl za pojernnik o objQlosci I 100 I;

- oplala za odpady komunalne zbierale i trarsportowane w spos6b selektywny:
l) 19 d za pojemnik o objetosci I l0 l;
2) 100 zl za pojennik o objetosci I 100 l.

- za uslugr opr62niania zbiomik6w bezodpllvowych i tansport nieczystosci cieklych w
wysokosci I 7 zl 25 m3 .

Radny - Pan Bogdan Kopaiski odnoszqc siQ do wypowiedzi Soltysa Pana Wisniewskiego
dotycz4cej dojazdu do posesji powiedzial: ,, apelujq do Pana lt/tjjta i Pana Edwarda
lviiniewskiego, jeteli bedziecie usralali na hrzqdzie Zwiqku lo'Tleria przetarg\ zeby brl
zapis, ze majq obowiqzek dojechat do ktzdej posesji. "

W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman odpowiedzial:,, kazdy Wedsiabiorca, h6ry bedzie
pztstapwql do przetargu, musi Wk4zat 

'iQ 
ilotciq poiazddw o duzym tondzu i malym

to@2 . O mqlw tonqtu bedqdoj"tdzai."

Po wyczcrpaniu listy m6wc6w Przewodniczqcy Rady zarnknql dyskusjt.
NastQpnie Rada Gmiry w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w
obecnodci 15 Rrdnych' jednoglo5nie glos&mi:
-15 - ,tt",
- 0 - 

"plz€ciw"
^ -0 - ,wstrzyDujqcych sif"

n podjtta uchwslf Nr XXDV713 w tprawie ustalenia g6rnych stawek oplst ponoszonych
przez wlaicicieli nieruchomoSci zt Nlugi w zrkr€sic odbieranir odprd6w komundnych
oraz opr6inianir zbiornik6w bezodpll'rvorycb transportu nieczystosci cieklych.
Uchwala stanowi zalqpznik do niniejszego protokotu.

6) funduszu goleckieco na rok 2014

Projekt uchwaly w sprawie funduszu soleckiego na rok 2014 przedstawil Przewodniczecy

Rady.
NastQpnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusje nad piojektem uchwaly.
W powyzszej sprawie w dyskusji glos zabierali:
Przewodniczqcy Rady- Pan Marian Ligman wyja.6nil, 2e Przewodniczqcy Komisji Budzetu i
Finans6w Pan Andrzej Komacki, zlozyl ptzod sesj4 uchwalQ, kt6rq podj€la Komisja na

posiedzeniu. Tak przedstawian{ uchwalg, tuz przed sesjq noil:,a przyqe tylko jako

informacjq.
RadDy - Pan Andrzej Komacki powiedzialr,, 26 lutego 2013 r. Komisia Budtetu i Finan&iat)'

obrqdolvala opiniujqc mareriab na n(A sesje Rady Gminy. Odnosi siq do uchwaly, ltulra



jest w potz4dhu obrsd. Komisja Budiztu i Finans,w negqtywnie zaopinioulala projetl
uchti'aly w Eprqwie funduszu soleckiego na rok budzetow, 2014. Jedioczeinie Komkja
podjQla uchwale w spr$wie u/yrazenia zgody ne wyodrebnienie funduszu soleckiego w
bud2ecie Guiny Rybno na rok 2014. Pan przewodniczqcy poinfotmowat Radp, Ze piojelo
uclwaly: h6,ry Konisjq przeglosowola za utworzeniem, moZe pr.yjqc jako informacjy i nte
jako uchwale. MyilQ, ze tu trzeba by zasiegnqt opinii radc! prdwnego, bi iezeli- komisia
pracowala przed sesjq i temat bt4 utworzenia funduszu soleckiego. |ulyilQ, ze ta uchwala
powin a ujrzet Swiatlo dzienne i byt dzisiaj glosowana, proponowqny przez W6jtq yokkt
uchwaly zostal zaopiniowqnt negqwnie. Jednoczeinie glosowano dtugi wniisek o
zqhaierdzenie . Jeili Komisja pracowala to uwaiam, te yojeh uchwstl danej konisji,
powinien byc brany pod rwag7. Jaki bedzie sh:ltek w jaki spos6b rada zaglosuje, to wynik
glosowania bqdzie m6wil sam zq siebie. Natomiasr w tej kwestii, czy povinien byt bruhy tylko
jqka infornacja, czy jako wniosek zlo2ony ptzez Komisjg. ne jaka uwaga ptzewodniczqcego
tej Komisjl "

Przewodniczqpy Rady - Pan Marian Ligman odpowiadajqc:,,przyjqlem to jako informacje, bo
ns mojq wiedze tui przed sesjq moglem tylko tak zrobit. ProszQ Seftretarza o przestawienie,
jak m6vti o lym regulamin".

Seketarz Gminy- Pan Miroslaw Karbowski wyjainil, jak powinna przebiegad inicjatywa
uchwalodawcza, zgodnie ze statutem.

Radny - Pan Andrzej Komacki powiedzial: ,, nie mam tu do Pana Przewodniczqcego
pretensji. Nqtomiast jeszcze rcE zaznaczam, te zasiegnQ opinii rsdcy prrwnego, czy Komisja
obradujqc ,a posiedzeniu, obradujqc w tytt ssmym tetnacie, moze v'yra:2at tylko opinie przez
glosou,shie, czy moze w tym samym temqcie wnosi' syoje wnioski i uchwaly. "

W6j1 Cminy - Pan Edmund Ligman powie&ial:,, przygotowaliimy uchwale o nie
wyodrqbnieniu funduszu soleckego. Z tego i'zgledu, ze nie jesterfi zwolennikieu
rozdrabniania bud2etu, a grcmadzenia jak najwiqkszej ilolci srodww. Musinry sie
przygotowat do no*ych aloLocjL Od 2014 2015 rokt Unia Ewopejska nie bQdzie dawala
nam mozlitroici pozrskania pieniedzy. Aby pozyskai pieniqdze musintl miet lrodki wlasne. I
jeteli w tyn momencie wyodrebnilibyiny fundusz Eolecbi, nie bedziemy mieli wlasnych
Srodklw na stworzenie nowych projeb'w, hwestycje i mozliwoici pozyskonia dutlch
itodkow uaijnych. Dzisiaj sollysi majq mo2liwolt swadania tzw. miekkich projeldtiw. Jest
wiele moiliwoSci . Przygotowuje sie rdwnie| w ten $posib, aby splacit, jqk MjwiQcej
be6,t6\/. Jest wiele zadai przed ,tami. Jeszcze raz proszq o nie wyodrqbnienie findtszu
soleckiego na 20 1 4 rok "

Przewodnicz4cy Rady - Pan Madan Ligman powiedzial.,, Panie Wdjcie apelujg aby nie bylo
takjch aryumentdw, jqk slyszqlem na konisji, ze Pan soltys ijednoczelnie Radny mdwi, 2e nie
mote rie doprotit dw6ch lanp w swojej wiosce i na to jest pofizebny fundusz solech ".

Radny - Pan Bogdan Kopafski powiedzial:,, zie lylko chodzi o dwie lampy: "

Soltys wsi Szczupliny - Pan Adam Bochno zapltal Sekrctarza czy rzq! rekompensuje
fundusz solecki.
Seketarz odpowiedzial, 2e nie rekompensuje, tylko mozna sie ubiegai o zwrot pewnej czqsci
poniesionych kosztow
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Po wyczerpaniu listy m6wc6w przewodnicz4cy Rady zamkn{ dyskusjE.
Ilast€pnt9 lfrqs Gminy w glosowaniu jrwrym na urtawowy' sklad'Rady 15 RadDych w
obecnojci 14 Radnych glosrDil
- ll - ,t^",
- 3 - ,przeciw"
- 0 -,;wstrzymuj{rych sie
podjfh uchwalt Nr XXIX/8/13 sprawie fundNzu soleckiego na rok 2014.
W glosowrniu rie brsh udzialu Radn& pari Elibict! J?drzcjewskr.
Uchwala stanowi zalqpznik do niniejszego protokolu.

Przewodnicz4py Rady po glosowadu zarzqCzil 5 min, przerwg w obradach.
Po przerwie Przpwodniczqcy Rady przeszedl do nastQpnego punktu porz4dku ob&d.

7) uchwdenir ro.aelo progrsmu wrp6lpracv z orsrnizrcirmi poz$zrdowymi

Projek uchwaly w sprawie uchwalenia rocznego programu wsp6lpmcy zotganizzrc.ianri
pozarzqCowymi przedstawil Przewodniczepy Rady.
Nast€pnie poprosil o wyjainienie w tej sprawie Sekretarza Cminy,
Sekretan Cminy wyjalnil, Ze uchllala ta jest podejmowana corocafe, po wczeriniejszych
konsultacjach.
Nastqpnie Przewodnicz4ay Rady otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.
Wobec braku glos6w Przcwodniczqpy zarnknql dyskusjg.
Nastepnie Rrds Gminy w glosowaniu jrwnym tr& ustrwowy sklad Rady 15 Radnych w
ob€cnogci 13 Rsdnych glosamil
-lr'I.",
- 0- ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzymujqcycb sif"
podjqh ucbwalg Nr XXIX/9/13 sprawie uchwdenir rocznego progrcmu wspdlprrcy z
organizrcj&mi pozarz{doEVmi,
W glosowaniu e brsli udzidu Radoa Pani Eltbi€t{ 4drzejewlkr orsz Rrdny Pan
Erge wz Wierzbicki.
Uchwala stanowi zalecznik do niniejszego protokolu.

E) resulamitru utrzymrnir czvstoici i Doradku ra terenie Gpinv Rvbno

Projekt uch&'aly w sprawie regulaminu utrzymania czystosci i porz4dku na terenie Gminy
Rybno przodstawil Przewodnicz4cy Rady.
Nastgmie Prz€wodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.
W powyzszej sprawie w dyskusji glos zabierali:

W6jt Gniny - Pan Edmund Ligman wyjadnil, ze pojelt regulaminu zatwierdzony zostal
pozftywni€ przez Powiatowego Inspektora Sanitamego w Dzialdowie. Odcz,'tal w tlm
zalsesie pismo dotyczqce wyrazenia opinii przez Powiatowego Inspektora Sanitamego.
Wobec braku glos6w Przrwodnicz4py zamkn{ dyskusjg,
Nastqmie Rads Gmiry w glosow.niu j&trayE Ds ustawowy sklad Rrdy 15 Radnych w
ob€cnosci 13 Rldnych glosami:
-13-p",
- 0- ,,przeciw'
- 0 - ,wstrzymuj{cych sit"
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podjtla uchwrk Nr XXDV10/13 w sprawie reguhminu utrzymrnir czystosci i porzedku
Da tercnie Gminy Rybno,
W glorowaniu nie brali udzialu RNdns p8tri EDbicta Jgdrzejewsk orrz Radry pan
Eugetriusz Wierzbicki.
Uchrala stanowi zal4cadk do niniejszego protokolu.

Projekt uchwaty w sprawie uchwalenia zrnia[y studiurn uwarunkowai i kierunk6w
zagospodarowania przestrzeonego Gminy Rybno przedstaMl przewodniczqpy Rady.

NastQpnie Poewodnioz4cy Rady otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.
W powy2szej sprawie w dyskusji glos zabierali:
W6jq Gminf - Pan Edmund Ligman wyjajnil, 2e uchwala doryczy obrQbu Zabiny, gdzie
wydobywmejest kruszywo przez firute DIREX.

Wobec braku glos6w Przewodnicz4cy zamkn4l dyskusjg.
Nastgrnie Rrds Gmiry w gl$owrDiu jawnym ra ustrwowy sklad Rady 15 Radnych w
obecnoici 13 Rrdtrych glosami:
- 13 -,,2,r',
- 0- ,,p.zeciw"
- 0 -,,wstzymuj{cych sit'
podjph uchwalp Nr XXDV11/13 w sprawie uchwatenir zmirny studium uwarurkowari i
kierunkdry zagospodrrowrnir ptzcstrzenncgo Gmiry Rybno
W glosowaniu nie brali udzi.lu Radna Pani EDbieta Jgdrzejewska oraz Radny pan
Eug€niusz Wierzbicki.
Uchwala stanowi zalqpznik do niniejszego protokolu.

Na tlm Przewodniczqcy Rady zakoiczyl cze5C obrad po$wigcon4 uchwaleniu uchwal. T],rn
samym przeszedl do kolejnego punktu porzqdku obrad.

Ad.8. Wolne wniorki i zapytania.

W 9m pukcie porz$ku ob.ad glos zabrali:
Soltys wsi Rybno- Pan Henryk Wifniewski zapylali ,, czy wnioski, l66re mieszkahcy stladajq
o azbest zoslanq wszystkie rozpatrzone?

W6jt Gniny - Pan Edmund Ligman odpowiedzial ,, to zaleay od irodkot', jqkimi bedzie
drsponowal Wojew6dzki Fundusz Ochroty Srodowiska. W ubieglym rohu wszyscy otrzymqli
:irodhi. "

Pan Syhl'ester Kasprowicz po1 
.tedzial:-,, 

zlozylem wniosek z zarytaniem ile u'ynosi zadfuienie
Gminy Rybno na dziei 31.12-2012r. i nie onztmalem odpowie&f'.

W6jt Cminy - Pan Edmund Ligman odpowiedzial] ,, uwa2am, ze udzietilen tskiej odpowiedzi
i wiQcej infomacji udzielat nie bqdq. Czy byn podal, c4t nie podal, to pqiskie infotmacje sq
klqtnliwe i tendencyjne. Je2eli, kloi siedzi na sesji i odbierq tylko to, co chce, to tak jesl tego
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sklek Informujq Panq Przewodniczqcego, ie Panu Kosprorriczowi odpowiedzi nie bede

udzielal. "

Radny - Pan Madan Gmnica zapltal Pana W6jtai ,, mqm Wtanie odnoinie Oirodka Zdrowia.
Sa sygnaly, tre nie jest do koica jasna spro\ta z rejesftowaniem pacjent'w. Nie wiem, jak td
sprqva wyglqda? Rozmqwialem z Paniq Dtveldor, ze jest wszystko dobrze. Pytania zai, kt&e
wplywojq od mieszkaficdw iwiadczq o tW ze nie jest jednak tak jak powinno byt. Nie wiem,

czt to ta Pani lecepcjonistka. Nie chce tu nikago obwiniat i miei zaialei, tylko po prostu
zu,rdcit uwqge. "

W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman odpowiedzialt ,, ns peano duiy uatlok paciefiiw A w

obesie ,n)zmoionych zachorowqi. OrientuiQ sie codziennie. To jest liczbq od 150 do 180

pacjent6w rejestrowanych co dziennie. Lekarze przyimuiq od godz.8:00 do 18:00. Rozumiem

pacjent6w, h6rzy sq z terenu i stojqw kolejce. Mam nodzieie, 2e sytuocia sie ustsbilizuie."

Soltys wsi Kopaniarze - Pan J6zef Saaga zapyal:,,, dlqczego zsu)arto umowQ not

Wehwietlenio ze Szpitalem v NoWm Mieicie Lubdwthm a nie Szpitqlem w Dzialdou'ie? "

W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman odpowiedzial.,, Narodowy Fundusz Z&owia
zobowiryuje nos na podpisywanie lakich dziahrt, iak badania lekarskie: Iqew, mocz i
pzeswietlenia. W W roku Pani Dyrehor rdwniet oglosilq konkurs na podpisqnie takiei
-umowy. 

Norodowy Fundusz Zdrowia wymags od nas, i:eby elekroniczny Weplw badafi

telorihch Szpitat Dziadowski, zai takich mozliwoici nie ma W ogile Szpitsl w Dzialdou'ie

nie przyst4pii do konhrsu, bo nie bt'l zainteresowqny robieniem natx pzeiwietlenia, bo nie

ta nozliwolci Weplywania do Ogodko Zdrowia R6wnie2 jestem zqniepokoiony z tego

wzglq.tu, 2e zavtin So ham bliisze Dzioldoleo. Dzisiaj Szpital Dzialdowski nie prztstq)il do

tafrego pnetargu. Nie przystq)il takie do badania tvT,)i, moczu. W lym zakrcsie do Vzetaryu
przyitlpilo tabiratorium w Zryominie. Nqwet iest lepiej, bo material do badania nie 2 tqzy,
'iai 

Snitqt w Dzialdoreie nam oIerowal, a co dziennie ieEl Pobierany. Chce,wrdcit ieszcze do
'ubieglego 

roht, kiedy rentgen w Dzioldowie br4 zepsuty, clryba przez tzy' tygodnie, tez nas

nie iolnformowal i'lasi litarze wysytali na badanie' pacienci przyieidzai7 a tu szpital nie

roti badan, bo ma wzqdzenie zepsute. Pani D)/rebor tymczasowo zqwiqzalq umor'lQ ze

Szpitalem w Nowym Mieicie. Trwalo to iqkii czas Ale p6iniej, kiedy nqprrwiono' tet nas nie

iinfor^o.ono,'ae urzqdzenie do badania jest napr.n4io,te. I dlatego iest taka sytuacia Ci
'pocjenci, h6rzy do nie dora i s4 bardzo zadowoleni, ie2:eli chodzi o badanie w Nowym
-Mi;icie. 

Kwestia problemowq iesl doiazd Wielu pocientdw przyszlo do Urzqdu Gminy z

podziekowaniem, 
-ze 

sq profeijonalnie obsluzeni, bezprctensionalnie. Podeilcie Szpitala
'ttowomiejsbiego 

a dzihldoagkiego iest bez por,wnania. Gdyby Pqni Dyreldor.nie podpisala

u ory i N-iy Mtotten, bylibyiny pozbawieni w ogdle robienia tqkich badarh Jeieli ldoi

b$zii nial problen z dojazdem do Nowego Miasta, lo zorganizuierT doiazd Nawet ssm

zawio4 taka deHancie sHadam. "

Pnewodnicz4cy Rady - Pan Marian Ligman powiedzial: ,' asuwq siQ lu Wtanie do noszego

ioanego fii"towigo, dlqczego sie mk sito, 
"e 

Szpital w Dzialdotttie nie prtystq)il do

Wetqrgu? "

I w6i! Gminy Rybno Pan Edmund Ligman, po uprzedniej konsultacji z Dlrektor SPG zoz w Rybnie Pani4

Iwon:a twielq dokonal usmego sprosrowania swojej wypowiedzi dotycz4cei okresu lwar]' s-przetu

rengenowskicgo w S4italu w tzialdowie. Na XXIX s€sji Rady Cminy RybtD w dniu 28lutego 2013r'

infonnorvat, i2 awaria rentgena trwala Ezy miesiqce. Winno by6 tr.y tygodnic
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Radny Powiatu Dzialdowski€go - Pan Tomasz Wqgrzynowski odpowiedziali,, Panie Wdicie,

Pan pozwoli, ze Pana slov'a zacytuje na sesji Rady Po,uiatu i ptzr spotkaniu z Paniq Dyrektor
o tym, co n6wi4 pacjenci o NowW Miefcie, 2e tqm jett dtrzo lepsze podejlcie do czlowieka.

Nie jest Pan jedyttm, h6ry tot mdwi. Jako Rad y Powiqlowy, deHarui%, 2e tq sprau)q

solidnie siQ zajmienty. Bo je2eli choM o podej'cie do pacienta, to musimy lutai rudykalnie
zadzialat, To fie moze pozostat nie zalatwione. Je2eli chodzi o przetarg, to Pak Wbit

wyja,inil. Wital nie przystqril do przelargu, bo eleldronicznie nie wyl<onuie takch zdiqt.
Dopiero od 2014 roht, tak4 manry deHaracjq Pani Dy'rekor, 2e zoElanie zakupiony nowy

sryet. Co do specylil@cji, skaro Pqni Drrehor w specyfkacii zowa a, 2e tam maiq byt te
elebroniczne rzeczy, to Szpitql nie wystafiou,al z tego wzgkdu. Te Ezy miesiqce, to lei chybo

bQdzie w protokole, ze ten rentgen byl nieczynny. Dla mnie lo tez jest argumen4 2e je,eli
Rsdny atqhuje Pariq Dyrehor, 2e sq takie glosy, to Po to iest Radny Powiatowy nq sesji Rady

Gniny, aby tahie rzeczy wziqt i zalatwit. Od tego iest Radny Powialowy. "

W6jt Gminy - Pan Edmund Lignran powied al:,, nie chcialem tego poruszat, sle to mnie

dotbnlo osobiicie w Szpitqlu Dzialdou/skim. Sobota przed Borym Narodzeniem' rqptownie

moja cdrla dostoje silnego bdlu brzucha. llszelkie domowe specyfhi nie pomogly' wiqc

pojechaliSny do szpitalo na lrogotovrie. Wchodze ta pogotou,ie iest iedna osoba z dzieckiem z
,,rysok4 teip"roniq Pytam Pqniq ,czy dtugo czetra. Odpowiada, 2e p6l godztny. Pobieglem

na oddzial ratownicfian. Pytam, czy jest doklor. Dosl.rjQ odpowieda 2e ra pogotowiu

Fzyjmuje, No to sie coft4lem . llrdcilem, nie ma. Z pou/rotem do tatownictwa Pani m6wi, ze
'praidipodobnie 

doldor jest no oddziqle. Wjechalem wiQc na oddzisl, Wan czy iest doldor'
'Odpov:ledl, 

nie ,najest na dy2wce- Wiqc zjechalem z powrolem . Znow nie m4. Z powrolem

wjichalem na 4 piefto i schodzQ z oddziatu do oddzialu i pytqm o lekttza dyiuruiqcego'

Trwato to 40-45- ninut. Ziechalem i N'szedlem do tego ratowniczego oddzisl'1 i ha litoit
Uosze, zeby Sciqgnqt lekarza Na moie szczqicie pielQgnidrka, lddra tqm ptacowsl, razen siQ
'spoty-katny-na w;^4iad6wkach w szkole Mdwi, idzie Pon tam. Widocznie wiedziala, gdzie iest
i"*i", to ^r* 

by'1. Nie nogq powiedziet, prdql znakamicie, zdiognozowol, podal leki'

Motna mi Panie iottysie zarzucit, bo ten doiazd do Novego Miasla nie pasuie' Ale ia nie

moge pozostowit moich mieszl<st1c6v bez moiliwoici bqdania Chcialbw zeby to Szpital u)

OiiAa"ni" robil- Ale ru dziei dzbieiszy nie ma tahich mqzliwoic| 2ebw te badania

zabezpiec44 w Diadowshm Szpitalu.".

Pan Roman Jarosze$ski powiedziatj,, odttoscie rciestacii w Oirodht owia, to lu&ie msiq

rucje, ze ciQ2ko siQ dostai do lekarza np.: mdi kplega, ladty,bf 6smy w- 
.kolejce, 

rejestruiqc

siq" do dr 
-Kwaiiiewskiego 

nie zostal zqpisany' bo nie bllo numerkiv .To ilu ten dr

Kia-4niewsk przyjnuie? 
-Drugie pt'tanie dotyczy odinie2anis Pan lf6jt m6wil, 2e Gmitw

zapewnia odiiieianii. Zgadzsn iie, 2e zapewnia' lle w tym rcku bqrdzo slabo Na naszej

ii"y, jo* tie zima zac4la, to dopiero dru4i r@ plug Przeiechal. Dopiero po interwencii

przyjechal plug. "

W6jt Cminy - Pan Edmund Ligman odpowiedzial ,,szkoda Panie Romanie, 
.ie,.nie 

dowiedzial

sie'Psn,ilu-dr Kwainievsh, ms iu2 tych pqcient6u'. Co do odlniezania, chcielibyimy wszyscy

miet drogi \1, zimie tqhie iak w mqiu. "

Soltys wsi Glonowo - Pani lrena Szczepatiska zwrdcil siq do Pana W6jta: "chcialabym
prztpomniet, o tzech lampach."

W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman odpowiedzial i'dttoszQ zglosit to do Pani Jendrycldei " '
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Soltys wsi Gqdy - Pani Agnieszka Wysoka powiedzial..,, Pqnie W6jcie, m6wi pan, 2e drogi
jqk w naju Dwa dni dzwonilam o plug. Ostqtnio b14am na skardze u pani Jendrychef i
dopierc po jej interwencji dostaliiny plug. Jeaeli chodzi o Wasz Oircdek Zdrowia.
Powiedzial sobie, 2e w zyciu do Waszego Oirodka nie plzyjde. Wie pqn, jah byta
potrabowana? Po omdleniu bordzo ile sk czulam. Ponogli ni dojit do Oirodka . Wasza
Pani recepcjonistkt jest na tyle przyjewa i inteligentna, kiedy wczeiniej rozmawidam z
Paniq pielqgniark4 2e nie nale2g do llaszego OSrodka, czy udzielicie mi pomocy?
Odpowiedzisl, 2e tak Powiedziala zeby p6jtt do lejestrucji i powiedziet, zeby mnie pqni
rejestratorka zapisalo. Poszlam do Pani recepcjonistki, a ona mi powiedziala, jeteli pani
Mlery do Li&ba*a to prosze tqm jechat. Tlumacztlam Jej, Ze to nagly przypadek i proszq o
udzielenie pomocy. Powiedziala ,naleAsz do Lidzbarka, iedi do Lidzbatka,'. powirdziqlan
jej parq przylaych sl6w. Powiedzialam Jej, ze jeieti czlowiek potrzebuje pomocy, Jesl
zdenerwowany, to czasqmi powie cos niecewuralnego. Powiedziala mi ,,to daj ien dow6d, to
Cie zspisze". Ja m6wig, nie, teraz to ja Tobie dziqkujq. Gdzie masz paniq Dyrektor? "
Potzlam, zlozylam ofcjalna skargq, aeby nie bt'lo, ze Wysoka sie czepia, bo to nie m6j
pierwszy przypadek Bardzo wiele ludzi skar4) sie na ts Paniq w recepcji. Nie wiem, czy
dostala noganL upomnienie, dle nic sk nie zmienila. Nqdql jest przylqa, nieprzyjemna i rcbi
co chce. "

W6jt Gniny - Pan Edmund Ligman zapytal;, , ale ld6ra Pani, bo bym chcial sprawdzit? "

Softys wsi Gr4!y - Pani Agnieszka Wysoka powidzial:,, nie pamietttm, jak sie nqzyws. Pani
Ewertowsk4, czy jqkai tam. PrcszQ ieby pan to sprowdzil".

Radny Powiatu Dzialdowskiego - Pan Tomasz WQgrzynowsk powledzial:,, mam proibq do
Palatwa solrysdw, kiedy bqdziecie robit zebtania, to zapraszajcie te2 Radlrych Powiatowych.
Myile, ie sq sprawy, w lddrych noglibyiny Wsrn pomic " .

Radny - Pan Andrzej Komack powiedzial ,,Panie Przewodniczqcy, chciqlbyn zsryac, czy
raszs Gmiru prowqdzi polit kl gospodark? Ja uwazsm, ie jntryie powinni$ny to czylii".

Przewodniczqpy Rady - Pan Marian Ligman powiedziali ,,trochewiqcej szczeg6l6w".

Radny - Pan Andrzej Komacki powiedzial: ,, po ottatniej sesji, z holega Bogdanem
Koparakim, poszliimy do biura Pana ll/6jta z proibq o Wedstawienie, nie od razu, 2eby nam
przygotoval Pqn WAjl dokumentacje dotyczqcq Wceny, odszkodowqnia i wszystkich
procedur, jokie byly podejmowane od samego poczqtlcu tl/ syqwie remizy u/ Hatowcu.
Poszli'ny, po to, aby miet te dokmenty, 2e je2eli nos hoktlwiek zaryta, to mariy siQ czyt t
okazat, ldo Wsylq| jakie pisno. Pqn W6jt obiecal nam, 2e tahie dokumenty otrzymany od
Pana Wilbrandta, przynajmniej , ciqgu tygodnia. Soltys zglosil sie po dohtmenty w
pdtniejszym terminie. Dostql odpowiedi, ze tych dokumentdv nie otrztma.
Wystosou/alismy pismo do V6jta w ramach dostQltu do informacji publicmej, ii prosimy o
udostq)nienie calej karespondencji z Marczalkiem ,fojewidzfia'a oraz Wojewddzkim
Zarzqdem Dr6g w Olsztynie, dotyczqcej remizy tr Hartowcu, Alyilq, ze do takich procedw nie
powinno dochodzit. JeZeli jeszcze chodzi o zlo2enie pisma. Mam na tW piimie datq wplywu,
Pqni4 Ewe prosilem o podpis, zeb, to bylo w pelni wiarygodne. Pani Ewa powiedziala, ze
dopiero po ,rpisaniu do rejestru. "

Przewodnicz4cy Rady - Pan Marian Ligrnan odpowiedzial: ,,pismo z pieczqtk4 wplyru z
datq przyjecia zostzde w sekretariacie a kopia dla petenta."
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Radny - Pan Andrzej Komacki powie&ial: ,,chce miet dow6d, ze to pismo zlo4lem" .

Przewodnicz{cy Rady - Pan Marian Ligman odpowie&ial: ,,kapie tego pisira tez
opiec4towano i moZe zabai ze sobq skladajqcy wrrioseh yfiec tutqj ml(le, ae prccedura brla
poprah)na w takim przypadlar "

Radny - Pan Andrzej Komacki powiedzial: ,, myilg, k Pan lf6i nie zaprzeczy, ze blem u
Pona Vdjta z Rqdnym Kopanskim i taka rozmowa migdzy nami byla. Pan lF6jt powiedzial, ze
takie dokumenty przygotuje. "

Przewodniczqpy Rady - Pan Marian Ligman odpowiedzial: ,,te2 uwazqm, ic sq to sprawy,
kdre nie majq Hduzuli tajnoici. Wiadomo, 2e pewnych spraw nie da sie zalatrrit od reki,
tylkt fizeba poczekat " .

W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman powiedzial: ,,zglosili sk do mnie Rabi z w ioskiem.
Owszem powiedzialem, te lqh ze dohMenty sq przygotowane. Po analizie, tahich
dokumentdw Panu nie udostepnie. Poniewa2, procedura odszkodowania trua bardzo dlugo.
Viem, jaks bt4a sytuacja kiedy byly spotkania nq temat budow, \'liqduldu. Pqn, jako Radny,
Pan Kopaishi, jala Soltys, triecie jakie pisma pisalilcie. Dzisiaj mnie obarcza sie, 2e to ja
dziolam na ylaszqszl@de. Nie proszq Panstwa. Wy sqmi wiecie, co wtedy rcbiliScie. Bo dzisiaj
nie potraficie powiedzieC, ze my, zeimy op62nili pewne dzialania, tylko szukacie, jak zqwsze
winnego. Panie Przewodniczqcy, nie dam tych dokumentdw, ponieu,'az Pahowie tu nie sq
st/onq a obawiam siQ, 2e po otrzymaniu tych dohtment6w nadal bedq takie pisna, jakie byly

Wedtem, a ja chce doprowadzit to do koica. Chce odzyskat calolt wycen . A obowiam siQ,

2e jeieli pojdq nowa pisma uderzajqce w kngo', lo bedzie taka sytuacja, jakjesl teruz, dalej
sprawa bqdzie odwleczona. Moze do tego o^zykowqniq nie dojit. Nie chcq zadzierai z
panem Marszalkien, bo chce pozyshiwat lwlejne pieniqdze, kl6rych dysponentem jest Pan
Mqrszqleh Deuaruje, 2e wszelkie procedury zachowalem. Zapraszqm KomisjQ Rewizyjnq
Nie mrszQ uczeslniczyt, wyslqwie yacownikq merytorycznego i dokumenty po dohrmencie
bede wehtqwial. Ale ze wzglpdu na obawy dziatai negatywnych, takich dokumentdw nie
udostep ie."

Przewodniczqcy Rady - Pan Marian Ligman poiryiedzial:,, chcialbyn powiedziet Paxie
Wdjcie, ze jezeli decyduje sie Pan na tabi Wb postQpou'ania, to uIam, ze jest to z poparciem
prownyn. Tylka o to apelujq. "

W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman powiedziali ,jezeli chodzi o zlozenie pismq, b Pqni Ewa
jest wieloletnim prucorwihem. Piervszy rsz spotyl@m sie z tW, 2e ry jakiS zanul, jeieli
chodzi o przyjecie pisma na sebe@fiat'

Radny - Pan Anclrzej Komacki powiedzial: ,,Panie Przewodnicz4cy sprostowanie, co do
zaruutu do Pani Ewy, to po prostu prosilem, 2eby oprdcz pieczqtki bti jeszcze podpis ".

Przewodnicz4cy Rady - Pan Marian Ligman powicdzialr,, nie ma obowiqzku".

Radny - Pan Andrzej Komacki powiedziali,, jezeli nie ma obowiqzku, to inna spra$)s. "
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Przewodniczqcy Rady - Pan Marian Lignan powiedzial;,, nie przyjmuje yacownik tylko
s:ryeturnt, iest to pieczqtka urzpdu z data wplywu i to zalatwi) spraig. Tylko to pow'inno
byt tez na kopii, hdro Pan otr.ymql dlq siebie " .

Radny - Pan Andrz€j Komacki powiedzial: ,jei:eli pqn W6jt obqv,iq siQ takiej reqkcji ze
strot y 

.mqrszalko, ze my zaszkodzimt, to Wtsm, jak siQ na dzien dzisiejszy prndsiowia
rytuacja, czy kiedy i czy w og6le irodki te wplyxq.? "

Y6;,1.tu1y: l- Eqr*d Ligman powiedzial:,, panie Radny, hedy psn oczetatje, ze te
srodt ttwnq? Pan dobrze wie, Ze werdyk trtla i czel(amy na ten werdykt z Mihistersttra tak
sqmo jak Pan "

Wigcej wniosk6w i pytai nie bylo.

4d.9. ZNDkniFie obrrd.

O godz. 12145 - prowadz4cy obrady przewodnicz4cy rady pan Marian Limran _ wobec
wyczerpania porzqdku obrad - zamkn4l obrady )fi-X sesji zwyczajnej ttady c;iny Rybno.

Na tlm protok6l zakoiczono.

Protobglgwala

^ -WL-EWa SODOCa/n$O

Przewodnilfcy Rady cminy

ft{fr\ tisnan
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